



重要公告 外來人口換發新式統一證號資料變更提醒事宜

一、因應新式外來人口統一證號專案自民國 110 年 1 月 2 日起實施，內政部移民署將現行統一證號 (2 碼英文+8 碼數字) 比照國人身分證字號格式修正 (1 碼英文+9 碼數字)。內政部移民署全球資訊網已建置「新式外來人口統一證號專區」，相關資訊(如政策說明、中英文版常見問答及多國語言懶人包)皆已上載於該專區，提供酌參。

二、本行現已提供完成變更新式證照客戶，臨櫃可無須重新開戶之簡便做法。存放款客戶如需變更新式統一證號，請本人攜帶記載「新式統一證號」之證件(例如居留證，或外國護照正本及統一證號基資表)至鄰近分行辦理。自 2022/1/5 起，若無法至分行辦理，可撥打本行客戶服務專線由客服人員協助。後續如有異動變更方式將再另行公告。

三、提醒您，因本年度所得稅結算申報期間將屆，請留意您各項稅款申報之統一證號與各金融機構留存證號是否相符，以免影響自身權益。如您的本行存款帳戶/信用卡有辦理授權各種費用扣繳或入帳(如保險費、股票交割款、薪資入帳等)，提醒您聯絡該機關(如保險公司、證券公司、稅捐機關、撥薪雇主等)確認是否需辦理變更申請，以免影響扣繳或入帳作業。

如有其他需進一步了解之需求可撥打客服專線，4058-0088(手機撥打請加 02)。

1. In respond to the New UI No. Format for Foreign Nationals policy starting from January 2, 2021 by Ministry of the Interior, the New UI No. will use the same format as National ID, with one letter followed by nine numbers. More information please refer to the website of the Ministry of the Interior:

<https://www.immigration.gov.tw/5382/5385/7445/238440/>

2. We have implemented simplified process for Foreign Nationals to update the new UI No. If the deposit customer needs to change the UI No. ,please visit our branch and bring the certificate with the "New UI No." (such as "R.O.C.(Taiwan) Resident Certificate", or the foreign passport and "Record of UI No. in the Republic of China") in person. Starting from 2021/1/5, if you are unable to visit us in the Branch, you can call our customer service hotline Any subsequent changes will be announced separately.

3. Gentle reminder, this year's income tax declaration period will expire soon. Please ensure that your declared UI No. matches the certificate number retained by the other financial institution. If your account or credit card is authorized for future transactions (for example insurance premium deduction, settlement deduction, and salary credit), please contact the agencies, including the insurance companies, the securities companies, the taxation administrations, and the employers, to make sure your personal information are updated. In case the inconsistent UI No. will affect the procedure of the automatic bill payment and the salary credit.

If you need any assistance, please kindly contact our service hotline at (02)4058-0088.